
CURRICULLUM VITAE 

 

KONSTANTIN BAGRATIONI 

Associate Professor, Department of Organizational Behaviour 

and Human Resource Management, Graduate School of 

Business, HSE University 

Visiting Lecturer, Centre for MBA and DBA Programmes 

Office 6207, bld. 3, Shabolovka st., 28/11, Moscow, Russia 

 

e-mail kbagrationi@hse.ru 

 

 

 

PERSONAL DATA  

Date of Birth: 1987.10.24 

Citizenship: Russian Federation 

Married, a daughter and a son 

 

Konstantin Bagrationi has been at HSE University since 2011. 

 

DEGREE 

2013 – Candidate of Sciences (PhD) in Social Psychology, Institute of Psychology of the Russian 

Academy of Sciences, Moscow, Russian Federation. 

 

LANGUAGE SKILLS 

Russian (native), English (fluent, Degree in Translation, Academic IELTS certificate) 

 

ACCOMPLISHMENTS 

Best Teacher – 2023, 2022, 2019, 2018, 2017, 2015 

 

Bonus for publication in an international peer-reviewed scientific journal (2022-2023, 2021-

2022) 

 

Bonus for academic work (2016-2017, 2015-2016, 2014-2015, 2013-2014) 

 

Acknowledgement from the Higher School of Economics (November 2013) 

 

Young Faculty Support Program (Group of Young Academic Professionals) 

Category "New Lecturers" (2014-2015) 

 

Fund for Educational Innovation, Competition on Teaching a Course in English –2013 

(Managing Project Team; was renamed to Project Team Management in 2019), 2016 (Project 

Management), 2018 (Socio-Psychological Foundations of Project Management), 2019 (Soft 

Skills in International Project Management), 2022-1 (Social Influence), 2022-2 (Leadership and 

Team Management) 

 

MEMBERSHIP OF PROFESSIONAL BODIES 

Full member of the American Psychological Association (APA) 

 

 

mailto:kbagrationi@hse.ru


 

PUBLICATIONS 
h-index: 10 

671 citations on google scholar 

More than 60 publications, including: 

 

Research articles in international journals (Q1): 

 

1. Багратиони К. А., Филонович С. Р. Чем лидерство в высшем образовании 

отличается от лидерства в традиционных бизнес-организациях? // Вопросы 

образования. 2024 (в печати) 

2. Багратиони К., Тернер Т. Сопротивление менеджеров среднего звена цифровой 

трансформации // Форсайт. 2023. Т. 17. № 2. С. 49-60. 

3. Bagrationi K., Thurner T. Using the future time perspective to analyse resistance to, 

and readiness for, change // Employee Relations. 2020. Vol. 42. No. 1. P. 262-279. 

 
Textbooks: 

 

4. Алешин А. В., Багратиони К. А., Бархатов В. Д., Васильева С. С., Габриелов А. О., 

Дьяченко В. А., Ильина О. Н., Клименко О. А., Колесников А. С., Коссов В. В., Царьков 

И. Н., Яковлева А. Ю. Управление проектами: фундаментальный курс. 2-е изд. / Под 

общ. ред.: В. М. Аньшин, О. Н. Ильина. М. : Издательский дом НИУ ВШЭ, 2023 

5. Аньшин В. М., Алешин А., Багратиони К. А. Управление проектами: фундаментальный 

курс / Под общ. ред.: В. М. Аньшин, О. Н. Ильина. – М: Издательский дом НИУ ВШЭ, 

2013. 
 

Other recent (2018-2024) publications (Q3/Q4 + «белый список ВШЭ»): 

 

6. Багратиони К. А. Между сопротивлением изменениям и готовностью к ним: 

библиометрический анализ // Организационная психология. 2024 (в печати) 

7. Багратиони К. А., Волков О. С. Сопротивление цифровой трансформации в 

логистической компании: роль неформальных связей менеджеров среднего звена // 

Организационная психология. 2022. Т. 12. № 2. С. 95-111. 

8. Aleksandr Aksiutin, Bagrationi K., Michael Morozov, Ilya Trochin. Non-Formal Social Ties 

as Threat to the Implementation of Innovations, in: Proceedings of the 17th European 

Conference on Innovation and Entrepreneurship, ECIE 2022 Vol. 17. Issue 1. Reading, UK: 

Academic Conferences International Limited, 2022. P. 1-7. 

9. Bagrationi K., Thurner T., Gordienko O. A. Resistance to Digital Transformation: The Role 

of Middle Management Personal Networks, in: Proceedings of the 23rd European 

Conference on Knowledge Management Vol. 23. Issue 1. Reading, UK: Academic 

Conferences International Limited, 2022. P. 52-59. 

10. Bagrationi K., Thurner T., Gordienko Olga. Resistance to digital transformation and the 

destruction of social capital, in: Proceedings of the 16th European Conference on Innovation 

and Entrepreneurship, ECIE 2021 Vol. 1. Reading, UK: Academic Conferences International 

Limited, 2021. P. 47-53. 

11. Чигрина А. А., Багратиони К. А., Нестик Т. А. Разработка теоретической модели 

групповой жизнеспособности // Организационная психология. 2020. Т. 10. № 2. С. 151-

171. 

12. Багратиони К. А., Нестик Т. А. Жизнеспособность малых групп в организациях: 

состояние и перспективы исследования // Организационная психология. 2018. Т. 8. № 

4. С. 75-94. 

 

 



 

TEACHING EXPERIENCE 

 

2024-Current: National Research University – Higher School of Economics, Centre for MBA 

and DBA Programmes; Courses: 

Цифровая Команда 

2021-Current: National Research University – Higher School of Economics; Courses: 

 Лидерство и социальное влияние 

 Social Influence 

 НИС Управление командой проекта 

 Project Team Management  

 Управление командой проекта 

 Прикладная психология влияния 

 Лидерство и управление командой 

 Leadership and Team Management 

 

 

2019-2021: National Research University – Higher School of Economics; Courses: Soft skills in  

 Project Team Management 

 Командная Работа 

 Soft skills in International Project Management 

 Лидерство и управление командой 

2012-2019: National Research University – Higher School of Economics; Courses: 

 Project Management 

 Socio-Psychological Foundations of Project Management 

 Managing Project Team 

 Управление проектами 

 НИС "Проблемы теории и методологии управления проектами" 

2011-2012: National Research University – Higher School of Economics; Courses: 

 Управление конфликтами 

 Управление командой проекта 

2009-2011: Moscow State Pedagogical University; Courses: 

 Социальная психология 

 Преподавание психологии в высшей школе 

 Феноменология развития и бытия личности 

 

GRANTS 

"Psychology of human beings in conditions of global risks" (project № 18-18-00439) (Russian 

Scientific Foundation) (2018) 

"Macropsychological analysis of social phenomena" (project № 14-18-03271) (Russian 

Scientific Foundation) (2015-2017) 

"Employees' social representations on the incorporativity of the government and commercial 

organizations" (project № 11-06-00241) (Russian Humanitarian Scientific Foundation) (2011-

2013) 

"Psychological effectiveness of marketing communications in a dynamic socio-economic 

contemporary Russia" (project № 10-06-00092а) (Russian Humanitarian Scientific Foundation) 

(2010) 

 

PROFESSIONAL DEVELOPMENT PROGRAMS 

2022, Повышение квалификации "Психологические основы преподавательской 

деятельности", 72 часов, Higher School of Economics, удостоверение №188126 



2022, Повышение квалификации "Организация работы преподавателя в системе 

поддержки учебного процесса Smart LMS НИУ ВШЭ: базовый курс", 48 часов, Higher 

School of Economics, удостоверение №205250 

2021, Повышение квалификации "Организация групповой и командной работы студентов 

в условиях онлайн-обучения", 24 часа, Higher School of Economics, удостоверение №187732 

2020, Повышение квалификации "Представление информации и данных. Создание 

презентаций", 24 часа, Higher School of Economics, удостоверение №166697 

2018, Повышение квалификации "Преподаем в Вышке/Teach for HSE", 58 часов, Higher 

School of Economics and University of Maastricht, удостоверение №110942 

2017, Academic IELTS 

2016, Full member of the American Psychological Association (APA) 

2015, Participant at the first APS, Psi Chi and SPSSI workshop under the auspices of the 

Association for Psychological Science 

2014, Методические основы реализации компетентностного подхода в НИУ ВШЭ и 

разработки КИМ к образовательным стандартам НИУ ВШЭ 

2013, Certified project manager PRINCE2® 

2013, Тренинг в компании SCHOUTEN RUSSIA для сдачи сертифицированного экзамена по 

методологии PRINCE2, 24 часа. 

 

CONFERENCES 

Participation in more than 25 conferences, including recent (2018-2023): 

2022 

23rd European Conference on Knowledge Management (ECKM 2022) (Неаполь). Доклад: 

Resistance To Digital Transformation: The Role Of Middle Management Personal Networks  

17th European Conference on Innovation and Entrepreneurship (ECIE 2022) (Пафос). Доклад: 

Non-Formal Social Ties as Threat to the Implementation of Innovations  

2021 

16th European Conference on Innovation and Entrepreneurship (ECIE 2021) (Лиссабон). 

Доклад: Resistance to Digital Transformation and the Destruction of Social Capital  

2020 

3rd International Conference on Research in Business, Management and Economics (Dublin). 

Доклад: Converting into a platform: linking Bourdieu’s social capital to readiness for change  

2020 TECHNOLOGY, MIND & SOCIETY SHOWCASE | A Virtual Event (American 

Psychological Association) Nov 12 - Nov 13 

2018 

III отраслевая научно-практическая конференция «Психофизиологическое обеспечение 

профессиональной надежности персонала предприятий и организаций атомной отрасли» 

(Москва). Доклад: Психологические предпосылки жизнеспособности организаций  


